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Γέροντας, Ιερομόναχος, π. Σίμων Αρβανίτης, (1901-1988), κτήτορας και Ηγούμενος Ιεράς Μονής 
Αγίου Παντελεήμονος Πεντέλης.

Εκείνο που προέχει σήμερα είναι να πιστέψουμε ολόψυχα στο Θεό και ότι τίποτε 
δεν γίνεται χωρίς Αυτόν. Όλα περιλαμβάνονται στη Θεία Του Πρόνοια.

Ίσως, όμως, ρωτήσουν κάποιοι: «Και τα κακά πώς εξηγούνται; Από το Θεό 
προέρχονται»;

Είναι πολύ μεγάλο ζήτημα αυτό και δεν το επιτρέπουν τα πέντε λεπτά που 
διατίθενται γι’ αυτήν την προσλαλιά να το θίξουμε.

Εκείνο που μπορώ να πω είναι πως ο Θεός ούτε θέλει τα κακά ούτε είναι 
δημιουργός τους. Είναι γεννήματα της δικής μας αμαρτίας και κακίας.

Και επειδή εφευρέτης του κακού και της αμαρτίας είναι ο σατανάς, 
εκμεταλλεύεται τη δική μας κακία και μας κάνει συνεργάτες του.

Βλέποντας ο Θεός πως μένουμε στην κακία και την αμαρτία, την οποία, αν και μας 
θανατώνει, λατρεύουμε και την έχουμε θρονιασμένη στις καρδιές μας, θέλει να 



μας βοηθήσει να καταλάβουμε πως το κακό είναι κακό και αποβλέπει στην 
καταστροφή μας εδώ στη γη και στον αιώνιο όλεθρό μας κατόπιν.

Και για να βοηθηθούμε σ’ αυτό, επιτρέπει να μας βρουν κάποια δυσάρεστα 
πράγματα, όπως είναι ο πόνος, η θλίψη, οι αναποδιές της ζωής, οι αρρώστιες κλπ.

Αν κάποιος π.χ. φθονεί κάποιον άλλον, ο Θεός επιτρέπει να του συμβεί κάποιο κακό 
για να καταλάβει την κακία του και να μετανοήσει, για να μπει στο δρόμο του 
καλού και να μη φθονεί, αλλά να αγαπάει τον άλλον.

Εμείς, όμως, τι λέμε; «Ναι, βέβαια, το κακό είναι κακό, αλλά έλα που δεν μπορούμε 
να απαλλαγούμε από αυτό»!

Λησμονούμε όμως πως ο Χριστός έγινε άνθρωπος γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, για 
να μας βοηθήσει να απαλλαγούμε από το κακό, μέσα στο οποίο ζούμε και το οποίο 
μας βασανίζει.

Συνεχίζεται

 

Από το βιβλίο του Μοναχού Ζωσιμά, “Ιερομόναχος, Σίμων Αρβανίτης, (1901-1988), 
Η ζωή και το έργο του”, Αθήναι.

 


